
ACTUEEL

‘JE KUNT ÉCHT IETS BETEKENEN’
Drie raadsleden over hun drijfveren

Niet alleen landelijke, maar ook lokale politici krijgen steeds vaker te maken met 
(online) bedreigingen. Jammer, want onze democratie kan niet zonder toegewijde lokale 
volksvertegenwoordigers. John Steijns (68), Jannie Atsma (61) en Henk de Jong (68) laten 
vooral de positieve kanten van hun werk zien. Zij zetten zich dagelijks vol plezier en 
energie in voor hun gemeenschap.

John Steijns (68) is sinds 1986 
actief in de lokale politiek van 
Maastricht. Eerst als raadslid 
voor de PvdA, vanaf 2002 bij 
Stadsbelangen Mestreech. Sinds 
2015 is hij fractievoorzitter 
van de Senioren (Stads)partij 
Maastricht. 

Van jongs af aan ben ik 
geïnteresseerd in politiek. 
Zelf iets doen in de 

landelijke politiek ambieerde ik 
niet, maar het leek me mooi om 
lokaal iets te kunnen betekenen 
voor mensen in mijn eigen 
omgeving. In 1986 stond ik als 
zestiende op de kandidatenlijst 
van de PvdA. Het aantal 
voorkeursstemmen was meer dan 
50 procent van de kiesdeler, dus dat 
was een mooie binnenkomer.”

LEEFBAARHEID EN CULTUUR
Negen jaar geleden sloot Steijns 
zich als eenmansfractie namens 
Stadsbelangen aan bij de Seni
oren Partij Maastricht: “Sinds 
september 2015 ben ik fractie
voorzitter van deze partij. Thema’s 
als leefbaarheid en cultuur zijn 
belangrijk voor ons. Buurten en 
wijken maken Maastricht en zijn 
het kloppend hart voor ontmoeten 
en verbinden. Die geven wij dan 
ook prioriteit in onze plannen. 
Zo steunen we het verbeteren van 
luchtkwaliteit door de verkeer
sintensiteit vanuit de binnenstad 

aan te pakken. Als seniorenpartij 
zetten we ons natuurlijk ook in 
voor ouderen: 41 procent van onze 
inwoners is ouder dan vijftig jaar. 
Veel informatie over sport, gezond
heid of wonen kwam niet goed bij 
hen terecht: niet iedereen beschikt 
over een iPad of computer. Met 
steun vanuit de raad hebben we 
het papieren informatieblad ‘Thuis 
in Maastricht’ ingevoerd, waarin 
naast algemene informatie ook 
gegevens te vinden zijn van orga
nisaties op het gebied van zorg en 
welzijn, wonen, jeugd en gezin of 
werk en inkomen. Op deze manier 
bereiken we de burgers beter.” 

WONINGEN VOOR SENIOREN
Zoals overal in Nederland is ook 
voor Stijns het thema wonen een 

belangrijk punt van aandacht. “We 
zetten in op betaalbare nieuwbouw 
van gelijkvloerse woningen voor 
senioren, zodat doorstroom 
kan ontstaan voor starters. 
We maken ons ook hard voor 
gemeenschapshuizen als sociaal 
maatschappelijk laagdrempelige 
ontmoetingsplekken in 
verschillende buurten en wijken. 
Regelmatig spreken mensen 
me aan in de stad om iets te 
vragen over wat er speelt. Over 
herkenbaarheid heb ik niet te 
klagen, omdat ik al lang actief ben 
in de politiek en mensen me zien 
op raadsvergaderingen die live 
worden uitgezonden op de lokale 
tv. Het mooiste is om te kunnen 
meedenken en bijdragen aan 
vernieuwingen. Je kunt zo echt iets 
betekenen voor de inwoners van 
Maastricht.”

 JOHN STEIJNS: ‘ZÓ WISTEN WE OUDERE BURGERS BETER TE BEREIKEN’

Jannie Atsma (61) woont in 
Stiens en is sinds 2018 raadslid 
namens het CDA in Leeuwarden. 

Het is tijd voor wat anders; 
dít moet ik gaan doen, 
dacht ik in 2018. Ik ben 

altijd communicatieadviseur 
geweest voor de verschillende 
kleine Friese gemeenten, 
waaronder Leeuwarderadeel. 
Binnen die functie werkte ik nauw 
samen met het college van 
burgemeester en wethouders. Toen 
de gemeente Leeuwarderadeel 
werd heringedeeld bij de gemeente 
Leeuwarden, verviel een deel van 
mijn werk. Voor mij was dat een 
goed moment om iets anders te 
gaan doen. Ik besloot om raadslid 
te worden. Je kunt dat wel willen, 
maar je moet natuurlijk nog wel 
gekozen worden. Dat is gelukt. Ik 
zit nu in een fractie met alleen 
maar vrouwen, wat best uniek is 
binnen het CDA. Ongeveer 
tegelijkertijd werd ik trouw
ambtenaar. In beide functies mag 
ik verbinden, dat past goed bij me.” 

MET ELKAAR MUZIEK MAKEN
“Ik vind het belangrijk dat de 
dorpen die na de herindeling tot de 
gemeente Leeuwarden gingen 
behoren, hun stem behouden en 
gehoord worden. In de dorpen zijn 
veel muziekkorpsen en die kregen 
na de herindeling minder geld dan 
voorheen. Ik hecht er veel waarde 
aan dat jong en oud, ongeacht 
opleiding of afkomst, muziek met 

elkaar kan maken. Daarom heb ik 
ervoor gezorgd dat er geld 
beschikbaar kwam voor de jeugd
opleiding van de verschillende 
muziek verenigingen. Nog een 
belangrijk punt is laag
geletterdheid. Ik maak me sterk 
voor mensen die niet goed kunnen 
lezen en schrijven en zich daardoor 
moeilijker kunnen redden in de  
 digitale  wereld. Er zijn veel 

instellingen en instanties die zich 
hiermee bezighouden, maar dat is 
niet altijd bekend. Wij hebben er 
met het CDA voor gezorgd dat een 
zogenoemde verbinder laag
geletterd heid is aangesteld, die 
verbinding legt tussen inwoners en 
aanbieders.”

LUISTEREN EN PRATEN
“Het mooie van het raadswerk 
vind ik dat je dicht bij de mensen 
staat en dicht bij de plek bent waar 

beslissingen worden genomen. Als 
volksvertegenwoordiger luister ik 
naar de mensen, 
praat met ze, 
signaleer dingen 
en hoop 
vervolgens een 
stempel te 
drukken op zaken 
die me aan het 
hart 

liggen. Mensen vragen me vaak 
‘Jannie, wat weet jij daarvan? 
Klopt dit?’ Ik zeg dan niet dat ik 
het oplos, maar probeer wel een 
verbinder te zijn tussen de één en 
de ander. Soms kun je heel 
eenvoudig iemand in contact 
brengen met de juiste persoon en 
dan loopt het weer. Ik doe dit 
werk met veel plezier en met heel 
mijn hart.”

  JANNIE ATSMA: ‘OOK KLEINERE DORPEN MOETEN GEHOORD WORDEN’

AGRESSIE NEEMT TOE
Lokale bestuurders en politici worden steeds vaker het slachtoffer van bedreigingen en agressie. In 
2021 had 77 procent van de burgemeesters, 67 procent van de wethouders en 45 procent van 
de raadsleden daarmee te maken. Een jaar eerder was dat nog respectievelijk 50, 46 en 33 
procent. Amsterdam spant de kroon: 71 procent van de Amsterdamse raadsleden heeft sinds de 
raadsverkiezingen van 2022 te maken met dreigbrieven, bedreigende e-mails of verbale agressie. 
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Henk de Jong (68) is zes jaar 
actief als gemeenteraadslid en 
sinds vorig jaar fractievoorzitter 
van VVD Voorne aan Zee.  
Tot zijn pensioen in 2020 
werkte hij 45 jaar bij de politie, 
onder meer als districtschef 
Zuid-Holland-Zuid.

Toen mijn pensioen eraan 
kwam, zocht ik naar een 
andere invulling van mijn 

tijd. Ik wilde bezig blijven en niet 
stil gaan zitten. De lokale politiek 
trok me. Het is dicht bij huis, draait 
om belangen en ontwikkelingen 
die lokaal spelen en je kunt van 
betekenis zijn voor mensen. 
Bovendien kon ik zo betrokken 
blijven bij de maatschappij en 
samenleving. Politieke ambitie 
had ik al langer, maar daar was in 
mijn baan bij de politie geen tijd 
voor. Ik heb het de eerste twee jaar 
wel gecombineerd met mijn werk, 
maar dat was lastig. Ik kwam 
er al snel achter dat de politiek 
veel tijd vraagt. Je moet rekenen 
op zo’n 20 tot 25 uur per week. 
Na mijn pensioen in 2020 had ik 
daar meer ruimte voor; ik ben nu 
fractievoorzitter van VVD Voorne 
aan Zee.”

ALLEEN BEREIK JE NIKS
“We hebben in de gemeente 
Voorne aan Zee een coalitie van 
vier partijen. Elke keer kijken 
we hoe we vanuit ons partijpro
gramma op verschillende onder
werpen bruggen kunnen bouwen 
om een meerderheid te krijgen. 

Je doet het in de politiek nooit 
alleen; dan bereik je niks. Samen 
met andere partijen realiseren we 
zaken die van belang zijn voor 
onze gemeente. Dat kunnen kleine 
dingen zijn zoals een oversteek
plaats voor fietsers op een gevaar
lijke kruising, een nieuwe aula 
bij een begraafplaats of de bouw 
van een Integraal Kind Centrum. 
Maar ook aan grotere zaken zoals 
woningbouw, veiligheid, het onder
nemersklimaat, duurzaamheid en 
de bouw van windmolens op de 
Haringvlietdam leveren wij een 
bijdrage. Je merkt dat inwoners 
van Voorne aan Zee geïnteresseerd 
zijn in nieuwe ontwikkelingen. Ze 
zoeken vaak zelf contact en schrij
ven ons aan. Zo is er veel te doen 
om een plan van het ministerie van 
Defensie om nieuwe oefen gebieden 
te realiseren in de duinen van 
Oostvoorne. Mensen spreken daar 
hun zorgen over uit en vragen of 

wij iets kunnen ondernemen. Dat 
doen we dan ook. In dit geval kon
den wij ons niet vinden in de keuze 
voor de Oostvoornse duinen. Het 
is een Natura 2000gebied met een 
hoge natuurwaarde. Daar moet 
geen zwaar militair materieel door
heen gaan. We stellen daarover 
vragen aan het college van burge
meester en wethouders en houden 
contact met onze achterban over 
de stand van zaken. Ik vind het 
mooi om op deze manier richting 
te kunnen geven aan de leefbaar
heid in mijn eigen 
woonomgeving. Met 
z’n allen doen 
we ons best 
om Voorne 
aan Zee voor 
bewoners zo 
aantrekkelijk 
mogelijk te 
maken.”  

342 GEMEENTEN, 8462 RAADSLEDEN
Nederland telt, sinds 1 januari 2024, 342 gemeenten. In deze 
gemeenten zijn 8.462 raadsleden actief als volksvertegenwoordiger 
en lid van de gemeenteraad. Het aantal raadsleden dat een 
gemeente telt, is afhankelijk van het aantal inwoners. Het raadswerk 
wordt betaald, kost gemiddeld 20 uur per week en in de meeste 
gevallen meer. 

 HENK DE JONG: ‘MENSEN ZOEKEN VAAK ZELF CONTACT’

Interesse  
om raadslid
 te worden?
Op de website 

raadsleden.nl vindt u 
meer informatie.
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